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Algemeen

Vragen en antwoorden

Vraag 1 In de meerjaren raming in de programmabegroting 2020 fase 2 is niet opgenomen de 
€ 60.000 vrijstelling bij studie en beroep voor de toeristenbelasting als extra opbrengst. 

Antwoord De mogelijk extra inkomsten voor de Toeristenbelasting door het schrappen van de 
vrijstellingen studie (€ 30.000) en beroep (€ 30.000) zijn  opgenomen in de meerjarenraming 
(punt 10.2). De besluitvorming hierover volgt een apart traject via een regulier raadsadvies.

Vraag 2 Tijdens de technische behandeling van de programmabegroting is de volgende vraag gesteld: 
De burgemeester heeft aan de raadsleden aangegeven dat de ICT aanbesteding nog tegen 
zou kunnen vallen. De vraag is hoeveel aan tegenvaller dit zou kunnen zijn en wanneer is dit 
definitief bekend van de overschrijding?

Antwoord Als er sprake is van een tegenvaller, kan daarover pas in openbaarheid mededeling gedaan 
worden als de procedure volledig is afgerond. Na de definitieve gunning wordt u over de 
details geïnformeerd. 

Vraag 3 In de paragraaf Weerstandsvermogen is opgenomen: grondsanering voormalige 
vuilstortplaats als risico benoemd (max € 500.000). Maar: dat is toch een verplichte uitgaaf? 
(dus geen risico maar een zekerheid?)

Antwoord Op dit moment vinden nog gesprekken plaats met het Rijk, provincie en 
Hoogheemraadschap. 

Vraag 4 in de paragraaf Grondbeleid staat: 'het te hanteren canonpercentage wordt jaarlijks 
vastgesteld en is voor 2020 3,5%'.  In de huidige begroting was dat 1,45%. Kunt u uitleggen 
hoe zo'n verschil ontstaat; hoe zo'n percentage wordt bepaald? 

Antwoord De grondslag voor de berekening van het canonpercentage is vanaf de begroting 2019 
gewijzigd. Tussen 2013 en 2018 werd het canonpercentage gelijkgesteld aan het percentage 
voor een 25-jarige annuïtaire lening van de Bank Nederlandse Gemeenten met wederzijdse 
renteaanpassing om de 10 jaar, verhoogd met 0,5 procentpunt voor administratiekosten en 
risico. Het in 2018 te hanteren canonpercentage was 1,45%. De daling van rentetarieven is in 
2017 aanleiding geweest voor wijziging van de grondslag. Een externe taxateur heeft het te 
hanteren canonpercentage bepaald aan de hand van een benchmark met grondprijsbeleid bij 
andere gemeentes. Dat leverde een percentage van 3,5% op. Bij vaststelling van de 
begroting wordt als onderdeel van de paragraaf grondbeleid het canonpercentage 
vastgesteld. 

Vraag 5 In het overzicht lopende grondexploitaties staat bij Den Burg West een verwacht voordelig 
resultaat van € 1,1 miljoen. Kan deze vervallen? En zo ja; is deze al financieel 
verwerkt? 

Antwoord Neen, het verwachte resultaat kan niet vervallen. Wel is het mogelijk om tussentijds een 
winstneming te doen en het bedrag toe te voegen aan de Algemene Reserve. BBV schrijft 
voor aan de hand van welke criteria de ruimte voor winstneming wordt bepaald.
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Vraag 6 In deze begroting wordt gerekend met 1,4% inflatie; andere gemeenten hanteren andere 
percentages (hoger of lager, bijvoorbeeld 2,9% en 1,7%). Hoe heeft u ons percentage 
bepaald? 

Antwoord De 1,4% is gebaseerd op de verwachte prijsontwikkeling van het bruto binnenlands product 
(pbbp) 2020 opgenomen in de circulaires van het rijk (zie hieronder). Deze index, die de 
marktontwikkeling in beeld brengt, wordt consequent toegepast. Mogelijk dat andere 
gemeenten voor een andere index kiezen. 
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Programma 1 Voor en door bewoners

Vragen en antwoorden

Vraag 1 Toeristenbelasting. 
Kunt u ons voorrekenen wat de gevolgen zijn als we besluiten
•          de toeristenbelasting wél op 2,25 euro te zetten
•          Het aantal maximaal te belasten overnachtingen wél te maximeren op zeven
In onze berekeningen levert dat een structureel voordeel op van 352.000 euro.
Vraag 2:
Is dat correct?

Antwoord Ten opzichte van de voorstellen die het college in de Programmabegroting Fase II heeft 
gedaan (punt 13 Hoofdstuk 2 Meerjarenraming) krijg je de volgende mutaties:
Handhaven maximum 7 nachten regeling   400.000 overnachtingen * € 2,05 € 820.000 N 
Toeristenbelasting van € 2,05 naar  € 2,25 verhogen 3.130.000 
   overnachtingen X € 0,20 =                                                                      € 626.000  V
  Totaal nadeel (lagere inkomsten)                                                            € 194.000  N

Ten opzichte van de collegevoorstellen verwoordt in de Programma Fase II levert het dus 
géén voordeel op.

Vraag 2 Betalen chalets OZB? 
Vallen chalets onder het forfait voor kampeerders?  
Voor welke accommodaties geldt het forfait? 

Antwoord Chalets betalen geen OZB, voor de WOZ-waardebepaling zijn dit roerende zaken, geen 
onroerende zaken.   Chalets vallen niet onder het forfait voor kampeerders, in bijgevoegd 
artikel 4 staat dat het forfait van toepassing is voor “Mobiele kampeeronderkomens”. Dat 
zijn chalets niet.
Het forfait geldt voor   Tent JA, (Sta)Caravan JA, Camper JA. Chalet NEE, Appartement 
NEE, Huisje NEE, B&B NEE 

Waarom hebben we dit forfait??
De basis voor de heffing Toeristenbelasting is een bedrag per persoon per nacht. Dat geldt 
voor alle vormen van verblijf met uitzondering van verblijf op vaste- en seizoenplaatsen en 
bij langdurende arrangementen op kampeerbedrijven (maand – voorjaar – verlengd voorjaar 
– en najaar). In de praktijk zal niet iedereen met een arrangement van bijvoorbeeld 2 
maanden alle nachten op Texel aanwezig zijn, dus Toeristenbelasting voor de volle 2 
maanden hoeven te betalen. 
Door het aanbieden van de mogelijkheid om gebruik te maken van bedoeld forfait, wordt 
het meest aangesloten bij de gastregistratie die verblijfbieders voeren en wordt de 
mogelijkheid geboden daar waar geen dagelijkse gastregistratie plaatsvindt, gebruik te 
maken van een forfaitaire heffingsmaatstaf. 
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Programma 2 Zorg voor elkaar, veiligheid op orde

Vragen en antwoorden

Vraag 1 In de tekst van voorstel 202 schrijft u dat er structureel 2 fte bij het sociaal team bij moet 
om de taken met voldoende kwaliteit te kunnen uitoefenen. Toch stelt u ons voor deze 
medewerkers slechts voor 2 jaar aan te nemen. 
Dat lijkt op vooruitschuiven van een beslissing. 
Vraag 1: Kunt u aangeven waarom u hiervoor kiest?

Antwoord Om de huidige opdracht van het Sociaal Team goed uit te kunnen voeren, is er inderdaad 
structureel 2 fte extra nodig binnen het team.  Er wordt op dit moment - bijna vijf jaar na de 
decentralisaties - ook gewerkt aan een nieuwe visie op het Sociaal Domein, op basis van 
nieuwe inzichten, cijfers en ervaringen. De opdracht – en daarmee taken – van het Sociaal 
Team volgen uit deze visie. Net zoals de huidige opdracht aan het team volgt uit de huidige 
visie en beleidsdocument. 
De nieuwe visie wordt in de loop van 2020 ter vaststelling aan uw gemeenteraad voorgelegd. 
Dit kan leiden tot een aanpassing in de opdracht van het team, en daarmee in de benodigde 
formatie. – zie verder de bijlage bij vraag 2.

Overigens heeft het Sociaal Team taken die ze, ongeacht de gemeentelijke visie op het 
Sociaal Domein, altijd moet uitvoeren. Denk daarbij aan primaire taken zoals het verstrekken 
van (bijstands)uitkeringen, maatwerkvoorzieningen Wmo en jeugd en het uitvoeren van het 
minimabeleid. Waar de visie van de gemeente en de taken van het Sociaal Team elkaar raken 
is het gebied van preventie en vroegsignalering (hoe kijken we hier naar? En welke rol zien 
we voor de gemeente?), samenwerking met ketenpartners en gemeentelijke regie op de 
ondersteuning, zorg of hulpverlening. Een andere visie van de gemeente hierop, kán leiden 
tot een aanpassing in de opdracht van het Sociaal Team en de benodigde formatie om de 
taken die voortkomen uit deze opdracht met voldoende kwaliteit uit te kunnen voeren.

De huidige opdracht bestaat uit vier onderdelen: toeleiding naar hulp/ondersteuning, het 
bieden van licht ambulante ondersteuning, preventie en vroegsignalering, en (proces)regie op 
de hulpverlening. Om deze opdracht goed uit te kunnen voeren, is 2 fte extra nodig (zie ook 
de beantwoording van eerder gestelde vragen door raadsfracties n.a.v. fase 1 van de 
programmabegroting 2020). Om te zorgen voor een zorgvuldige overgang na het vaststellen 
van de nieuwe visie dan wel het organiseren van dekking voor een structurele uitbreiding 
(mocht dit op basis van de nieuwe visie noodzakelijk zijn), is het voorstel om de uitbreiding 
twee jaar incidenteel te realiseren en te dekken. 

Vraag 2 Graag een onderbouwing waarom het college heeft gekozen voor 2 FTE 
Klantmanager, incidenteel voor 2 jaar. (redenering: de 2 personen zijn nodig, of niet. 
Dus: of niet uitbreiden of structureel, met als basis: de (nieuwe) visie op het Sociaal 
Domein, die er nog niet is. Nog steeds is het de raad niet geheel duidelijk wat die 2 
mensen moeten gaan doen.)

Antwoord We zien bij het sociaal team dat de werkdruk te hoog is. Als uitwerking van de visie  rond het 
sociaal domein gaan we daarom de taken van het sociaal nader omschrijven en op basis 
daarvan onderbouwen hoeveel fte hiervoor nodig is. Omdat die onderbouwing volgt op de 
visie is nu gekozen voor een incidentele invulling. U krijgt voorafgaand aan de visie een 
kaderstellende notitie.
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Bijlage bij antwoord vraag 2
De klantmanagers van het Sociaal Team hebben vier hoofdtaken:

1. Toegang tot maatwerkvoorzieningen: 
Het behandelen van vragen van inwoners en beoordelen welke oplossing het best passend is. Dit kan gaan om 
een maatwerkvoorziening zoals huishoudelijke hulp, begeleiding, jeugdhulpverlening, re-integratie of 
schuldhulpverlening. Maar ook betekenen dat door eigen inzet van de inwoner of zijn/haar netwerk geen 
voorziening nodig is. 

Hiervoor voert het Sociaal Team de volgende taken uit: 
- het voeren van één of meerdere gesprekken met de inwoner (of bij een jeugdige de 
ouders/verzorgers) voeren om de vraag goed in beeld te brengen en de mogelijkheden te bespreken. 
- het opstellen van een ondersteuningsplan en in overleg met gecontracteerde partijen inzetten van 
de zorg. 
- registeren van de informatie in de juiste systemen zodat er een beschikking gemaakt kan worden en 
de geleverde zorg betaald wordt.

2. Preventie en vroegsignalering:
Door een vraag vroeg in beeld te hebben, voorkomen we dat de problemen erger worden en is er vaak 
minder intensieve en kostbare ondersteuning nodig. Om dit goed te kunnen doen, is het van belang dat de 
medewerkers van het Sociaal Team op de zogenaamde vindplaatsen aanwezig zijn. Daarom zijn de 
klantmanagers jeugd wekelijks aanwezig op scholen voor het uitvoeren van schoolmaatschappelijk werk en 
op kinderopvanglocaties, en heeft een klantmanager Wmo bijvoorbeeld spreekuur bij Therapie Wolf; zowel 
voor inwoners als medewerkers.

Voorbeeld: Een leerlinge (15) op de OSG zit niet zo lekker in haar vel. Ze heeft al met haar coach gesproken, 
maar ze blijft zich niet goed voelen. Ze loopt binnen bij de klantmanager Jeugd op de OSG 
(schoolmaatschappelijk werk) en krijgt in een paar gesprekken de handvatten om met haar vraag om te 
gaan. Hiermee kan een duurdere voorziening zoals jeugd GGZ voorkomen zijn. En als het nodig is, wordt 
voorgesteld om (i.o.m. ouders/verzorgers) een vorm van jeugdhulpverlening in te zetten. De klantmanager 
heeft ook nauwe contacten met het ondersteuningspunt en de coaches. Zij kunnen daardoor hun vragen ook 
snel en eenvoudig stellen. 

3. Kortdurende licht ambulante hulpverlening:
Het is niet altijd nodig een voorziening in te zetten, maar soms is het wel gewenst dat de inwoner wat 
ondersteuning krijgt om zelf weer verder te kunnen. Dit kan en doet het Sociaal Team zelf. Dit past goed 
binnen de gedachte van het normaliseren van de zorg – een van de achterliggende gedachten van de 
decentralisaties. Ouders krijgen bijvoorbeeld advies over de opvoeding van hun kind of iemand met een 
uitkering wordt ondersteund bij het vinden van werk. Dit kunnen zij doen, omdat de medewerkers van het 
Sociaal Team zelf ook professional zijn en hiervoor zijn opgeleid (pedagogisch hulpverlener, 
verpleegkundige, maatschappelijk werk, orthopedagoog etc.).

4. Regievoering:
Als de zorg of ondersteuning loopt, is het werk van de klantmanager nog niet klaar. Het is belangrijk dat we 
in de gaten houden of de hulp die wordt ingezet, ook werkt voor de inwoner. Dus houden we een vinger aan 
de pols: Is de inwoner tevreden? Worden de geformuleerde doelen gehaald? Houdt de zorgaanbieder zich aan 
de gemaakte afspraken over de soort zorg en het aantal uren? Werken verschillende betrokken 
zorgaanbieders goed samen? Is het nodig om zaken aan te passen? En na afronding van de 
hulp/ondersteuning: hoe kijkt de inwoner hierop terug? 

Overige werkzaamheden:
Naast de vier hoofdtaken, voeren de medewerkers nog andere werkzaamheden uit – binnen de brede 
wettelijke opdracht van de gemeente. Een paar voorbeelden:
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- Wijkverpleegkundigen worden geïnformeerd over mogelijkheden voor inwoners vanuit de Wet 
langdurige zorg. Dit blijkt bij te dragen om de kosten van de Wmo beheersbaar te houden. En lokale 
zorgprofessionals worden geïnformeerd over de mogelijkheden van de collectieve zorgverzekering en 
bijzondere bijstand. Zo kunnen zij hun cliënten beter informeren en adviseren.
- ‘Algemene vraagbaak’: vragen van inwoners binnen het brede sociaal domein worden veel aan het 
Sociaal Team gesteld (net als aan Texels Welzijn). Deze vragen gaan niet altijd over hulp of ondersteuning 
door de gemeente of een maatwerkvoorziening. De vragen gaan ook over verpleeghuizen, de wet langdurige 
zorg, de zorgverzekering etc. Dit sluit aan bij de gewenste rol van gemeenten als ‘hulploket voor alle 
denkbare vragen’ zoals geschetst door de Nationale Ombudsman . Het team vindt dit zelf ook een 
belangrijke taak, maar het wringt met de andere werkzaamheden.
- Het bijdragen aan de ontwikkeling van beleid en nieuwe projecten, en voorbereiding van de inkoop 
van voorzieningen. De bijdragen vanuit klantmanagers is onmisbaar in deze processen. Immers, zij zijn de 
experts vanuit de praktijk en weten wat er wel en niet werkt of haalbaar is. 

Wettelijk of niet-wettelijk?
Wellicht was het onderscheid tussen wettelijk en niet-wettelijk achteraf geen handige keuze om het werk 
van het Sociaal Team te definiëren. Dat blijkt ook uit de vragen van de gemeenteraad hierover. De indeling 
kwam voort uit een uitgevoerde benchmark sociaal domein (Berenschot) waar een hele enge definitie van 
wettelijke taak werd gebruikt: alles wat het Sociaal Team doet om tot een beschikking te komen. Dit dekt de 
wettelijke opdracht van de gemeente niet. 
Het gaat feitelijk om de keuze hoe deze wettelijke opdracht uitgevoerd wordt. 

Al genoemde werkzaamheden behoren tot de wettelijke opdracht van de gemeente. De gemeente heeft uit 
de verschillende wetten een hele brede opdracht meegekregen om inwoners te ondersteunen en 
voorzieningen te verstrekken. De ene keer is dit explicieter verwoord (bv. het verstrekken van 
(bijstands)uitkeringen) dan andere keren (bv. ‘iets’ doen aan preventie). 

De wet beschrijft dus ook niet hóe de gemeente uitvoering aan haar wettelijke opdracht moet geven. In 
2014, bij het vaststellen van het 3D Beleidsplan heeft de gemeente Texel voor deze werkwijze gekozen en de 
genoemde taken neergelegd bij het Sociaal Team. Maar daar heeft de gemeente beleidsvrijheid in en kunnen 
dus keuzes gemaakt worden. De gemeente kan bijvoorbeeld kiezen een deel van haar taken uit te besteden. 
Bijvoorbeeld door niet zelf lichte ondersteuning te bieden, maar alles bij gecontracteerde of gesubsidieerde 
aanbieders weg te zetten. Of door haar taken met minder ambitie uit te voeren. Bijvoorbeeld door niet meer 
op locatie te werken, maar enkel op het gemeentehuis. 
Het voert te ver om alle voor- en nadelen van deze keuzes te benoemen. Duidelijk is wel dat het verlagen 
van ambitie of uitbesteden van werkzaamheden niet per definitie tot lagere kosten leidt. 

Waar knelt het nu? 
Vijf jaar na de decentralisaties is duidelijk geworden dat de beschreven taken niet allemaal met voldoende 
kwaliteit kunnen worden uitgevoerd. Dit leidt ertoe dat medewerkers prioriteiten stellen welke taken wel en 
niet opgepakt worden. 

De klantmanagers zetten altijd de inwoner voorop: als een inwoner met een vraag komt, wordt deze 
opgepakt en de zorg zo snel mogelijk geregeld. Dit is de kracht van het Sociaal Team: snel, bereikbaar en 
herkenbaar. Een inwoner van Texel zal in de meeste gevallen niet meerdere weken hoeven wachten tot de 
ondersteuning wordt ingezet: waar het kan, wordt de zorg of ondersteuning direct geregeld. Natuurlijk zijn 
er altijd situaties waarin dit niet kan of lukt. Maar de klantmanagers zorgen ervoor dat de inwoner geen 
‘last’ heeft van de krapte binnen het team. Dit zorgt mede voor de goede waardering van het Sociaal Team 
in de jaarlijkse cliëntervaringsonderzoeken. 

Een paar voorbeelden waar door medewerkers niet altijd prioriteit of voldoende aandacht aan kan worden 
gegeven:
- het doen van de administratie: het noodzakelijke wordt gedaan zodat de zorg geleverd en betaald 
kan worden. Maar voor het maken van de ondersteuningsplannen en volledig vullen van de systemen, is nu 
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vaak geen tijd. Terwijl dit wel nodig is om de zorg te monitoren en om sturings- en signaleringsinformatie te 
krijgen.
- het voeren van regie: in plaats van proactief de zorg rond een inwoner te volgen en hierop te 
sturen, zijn medewerkers genoodzaakt volgens het zgn. ‘piepjes-systeem’ te werken: bij een signaal van een 
klant of zorgaanbieder wordt gehandeld. En niet alle inwoners zijn even mondig of vaardig om zelf aan de 
bel te trekken. Dit is toch een belangrijke taak aangezien deze taak bijdraagt aan het monitoren op de 
doelmatigheid van de ingezette zorg. 
- het aanwezig zijn op de vindplaatsen komt in het gedrang: we zien de waarde van in de kernen en 
op verschillende locaties aanwezig zijn: het maakt het contact laagdrempeliger, geeft het Sociaal Team een 
gezicht, zorgt dat vragen eerder bekend zijn en helpt daarmee erger te voorkomen. Maar dit is een 
investering die nu niet altijd gedaan kan worden. 

Bovenstaande geschetste situatie leidt tot een hoge ervaren werkdruk bij de team en afname van het 
werkplezier. Medewerkers hebben al gedurende lange tijd het gevoel dat ze hun werkzaamheden niet met 
voldoende kwaliteit kunnen uitvoeren, aan het ‘redderen’ zijn en achter de feiten aanlopen. Ook is het 
ziekteverzuim binnen het team is al gedurende langere tijd hoger dan het gemiddelde van de organisatie. 

Vanuit de genoemde benchmark sociaal domein en ons interne aanvullende onderzoek, is gebleken dat op 
grond van de huidige opdracht (hiervoor beschreven) en op basis van deze omstandigheden, er 2 fte 
aanvullend nodig is binnen het Sociaal Team. Dat zorgt ervoor dat de medewerkers hun werkzaamheden met 
voldoende kwaliteit en onder gezonde werkomstandigheden kunnen uitvoeren.

Incidenteel of structureel?
In het initiële voorstel (programmabegroting 2020 fase 1) is de raad verzocht om structureel vanaf 2020 
hiervoor middelen ter beschikking te stellen. Dit vanuit de gedachte van duurzame kwalitatieve bezetting en 
stabiliteit. 

Bij de besluitvorming over fase 1 van de programmabegroting is dit voorstel aangemerkt als “ja, mits..” 
voorstel. Dat is, samen met de motie voor reële bezuinigingsopties, mede aanleiding geweest om opnieuw 
naar dit voorstel te kijken. 

Tegelijkertijd werken we aan een nieuwe visie op het Sociaal Domein. Een kadernota hiervoor komt nog naar 
de gemeenteraad. De opdracht aan het Sociaal Team volgt uit deze visie en kán daarmee invloed hebben op 
het takenpakket van het team. De visie kan hier invloed op hebben omdat het onder meer ingaat op de 
aandacht voor preventie en de rol van de gemeente en haar partners. 

Gelet op de huidige ontwikkelingen in het Sociaal Domein, de klanttevredenheid over het Sociaal Team en 
het steeds beter beheersen van de kosten, is de verwachting niet dat de nieuwe visie in sterke mate zal 
afwijken van de huidige visie en daarmee dat de opdracht van het Sociaal Team significant zal wijzigen. En 
binnen de huidige opdracht is de 2 fte uitbreiding hard nodig. Omdat het bestuurlijk traject nog moet 
worden doorlopen, kan hier echter niet op voorgesorteerd worden. 

De aanpassing van het voorstel van structureel naar incidenteel is dan ook niet bedoeld om via uitstel de 
gewenste formatie-uitbreiding te realiseren, maar juist om de raad hierin haar kaderstellende rol goed te 
kunnen laten vervullen en hierin keuzes te kunnen laten maken, gelet op de huidige financiële situatie van 
de gemeente en de bezuinigingsmotie. 
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Programma 3 Mooi en gastvrij Texel

Vragen en antwoorden

Vraag 1 Voorstel 2020-302. P.62.
In dit voorstel is een bijdrage van circa €460.000 aan STIFT opgenomen op basis van het 
aantal toeristische overnachtingen.
Op voorstel van het college wordt de 7 dagen regel losgelaten waardoor naar schatting 
400.000 extra overnachtingen zijn. Bij de tot nu toe afgesproken afdracht van ongeveer €0.15 
per overnachting aan STIFT leidt dat tot een extra afdracht van circa €60.000. 

Is dit al in het bedrag van €460.000 meegenomen?
Antwoord De gekozen heffingssystematiek van de Toeristenbelasting mag niet bepalend zijn voor de 

bijdrage aan STIFT. Daarom is er voor gekozen om het bedrag per overnachting te verlagen, 
zodat de bijdrage aan STIFT rekening houdende met de veranderde heffingswijze niet 
wijzigt. 
De begroting hoeft niet te worden aangepast.

Vraag 2 In Hoofdstuk 1 van de Programmabegroting Fase 2 staan kerngegevens opgenomen, die 
nuttig zijn bij het duiden van de begroting, o.a.
Er staan echter nergens kerngegevens over het toerisme, en wij vinden dat daar toch ook 
belangrijke kerngegevens van zijn.
 
Wij zouden graag het volgende zien:
Aan B Prognose toevoegen: het aantal toeristen in 2020: het aantal dagtoeristen (indien 
bekend) en anders: het aantal toeristische overnachtingen en de prognose van de TESO 
voor het aantal overtochten van auto’s en fietsen in 2020.

Verder toevoegen:
E Toerisme
Met daarin (met de meest recente cijfers):
- het aantal toeristische bedden (bron: bestemmingsplan), verdeeld naar type.
- het aantal toeristische overnachtingen voor toeristenbelasting
- (geschat) het totaal aantal toeristische overnachtingen
- dagtoerisme
- TESO auto- en fietsovertochten 
 
Vraag Texels Belang:
1. Is het mogelijk ons de hierboven geschetste gegevens nog te verstrekken, ter 
informatie?
2. Kunt u in de Programmabegroting 2021kerngegevens van het toerisme, zoals 
door ons geschetst, opnemen?

Antwoord Aan B Prognose toevoegen: het aantal toeristen in 2020: het aantal dagtoeristen (indien 
bekend) en anders: het aantal toeristische overnachtingen (Begroot 2020 : 3.530.000 
ovrnachtingen) en de prognose van de TESO voor het aantal overtochten van auto’s en fietsen 
in 2020.

Verder toevoegen:
E Toerisme
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Met daarin (met de meest recente cijfers):
- het aantal toeristische bedden (bron: bestemmingsplan), verdeeld naar type.
- het aantal toeristische overnachtingen voor toeristenbelasting  Begroot 2020 : 3.530.000 
overnachtingen. Dit is inclusief 400.000 overnachtingen extra door het loslaten van de 7 
nachten regeling.
- (geschat) het totaal aantal toeristische overnachtingen Begroot 2020 : 3.530.000 (er vanuit 
gaande dat dicht tegen de maximale opbrengst zitten). Betere cijfers hebben we niet……
- dagtoerisme  durf ik geen uitspraak over te doen.
- TESO auto- en fietsovertochten 

Geregistreerde slaapplaatsen 
2019     

 slaapplaatsen eenheden  

normtelling: 
slaapplaatsen 
per eenheid

kampeerplaatsen op terreinen 15.988 3.584
tenten/toercaravan/
camper/blokhut 3

  1.309 stacaravan 4

kamperen bij de boer 2.829 69  3

kamperen bij particulieren 232 74  3

zomerhuizen 12.435 2.489  5

recreatieve opstallen 2.890 578  5

recreatie appartementen 2.915 583  5

hotels 3.685 1.842  2

groepsverblijven 1.777   

 Staat op 
plankaart per 
perceel

tweede woningen 1.275 258  5

Totaal 44.026 10.786
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Werkelijke aantallen, uit rapporten en grafieken TESO 

 2008 2011 2016 2017 2018

teso auto's 1305000 1400000 1546060 1605248 1660000

teso voetgangers 3700000 3800000 3922600 4069978 4130000

teso fietsers 92231 94132 106588 103208 121017

                       Prognoses TESO
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Programma 4 Texel werkt!

Vragen en antwoorden
Geen vragen.
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Programma 5 Toekomst voor de jeugd

Vragen en antwoorden

Geen vragen. 
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Programma 6 Samen beleven en bewegen

Vragen en antwoorden

Vraag 1 Als bezuiniging is opgenomen € 95.000 in programma 6 Brede regeling Combinatiefuncties / 
taakstelling Sport en Cultuur:  
Geen buurtsportcoach en cultuurcoach meer; daardoor geen uitvoering van het 
stimuleringsbeleid sport en cultuur van de gemeente. Onderzoek naar effecten voor 2022 
gereed. Mogelijk andere invulling.  Financiering tot 2022 algemene reserve.

Hoe verhoudt zich dat tot de eerdere beantwoording van de vragen over de muziekschool 
cultuurcoach? 

Antwoord Dit is een onjuiste veronderstelling, daarvan is vooralsnog geen sprake.  De financiering 
wordt anders. De bedoeling is om dit over twee jaar te evalueren, dan wordt bekeken wat 
de toegevoegde waarde is geweest. Daarom wordt dit incidenteel opgenomen. 
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Programma 7 Duurzaam, schoon en innovatief

Vragen en antwoorden

Geen  vragen.
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Programma 8 Goed wonen, goede bereikbaarheid

Vragen en antwoorden

Vraag 1 Wordt in dit overzicht bijgehouden hoe de inkomsten en uitgaven aan zaken mobiliteit 
verlopen? Zijn de bovengenoemde meeropbrengsten hierin verwerkt?

Antwoord De storting van € 900.000 (punt 4 MJB) ter compensatie afkoop exploitatievergoeding haven 
is ten onrechte aan de mobiliteitsreserve toegevoegd ipv aan de reserve haven. Deze fout is 
inmiddels hersteld (zie hieronder).
                                                                                                                              
                                                            Bedragen x € 1.000

Progr. Reserves gemeente Texel Saldo 

01-01-19

Prognos

e

01-01-20

Mutati

e 

2020

str.

Mutati

e

2020

inc.

2021

01-01

2022

01-01

2023

01/01

4 Haven afkoopsom investeringen, 

personeel, onderhoud en 

egalisatie

3.916 4.158 1.082 0 5.240 5.662 6.084

8 Mobiliteit 2.275 2.053 0 -50 2.003 2.003 2.003

Vraag 2 Vraag (gerelateerd aan de nieuwe Huisvestingsverordening) 

“Verder hebben we dan ook nog te maken met de WOZ waarde. De grondslag hiervoor is de 
Wet waardering onroerende zaken. Hierin is met name artikel 17 lid 2 interessant: 

In combinatie met het gestelde bedrag in de huisvestingsverordening(€ 600.000) zou dit 
kunnen betekenen dat de WOZ-waarde van elke woning minimaal op € 550.000 gesteld dient 
te worden. 
Vraag 7: Is deze gedachtegang correct?

Antwoord Deze gedachtegang is niet correct. Dat in een Huisvestingsverordening een grens van € 
600.000 wordt genoemd voor woningen/niet-woningen, heeft geen rechtstreeks verband met 
de waardering van de waarde van de woningen zoals geschetst ( “dat de WOZ-waarde van 
elke woning minimaal op € 550.000 gesteld dient te worden)”.
In de “Uitvoeringsregeling instructie waardebepaling Wet waardering onroerende zaken” 
staat beschreven hoe de waardering van een onroerende zaak tot stand komt. Van belang 
hierbij zijn de artikelen 3 en 4. In de leden 1 en 2 van artikel 3 staat:

 3.1 Het college van burgemeester en wethouders verzamelt, analyseert en 
registreert voortdurend de waarderelevante objectgegevens.

 3.2 Het college van burgemeester en wethouders verzamelt voortdurend 
marktgegevens met betrekking tot de volgende handelingen in het economische 

https://wetten.overheid.nl/BWBR0007165/2012-01-01
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verkeer:
o a. verkooptransacties van woningen en niet-woningen;
o b. verhuurtransacties van niet-woningen;
o c. stichtingskosten van niet-woningen; en
o d. gronduitgifteprijzen.

De verzamelde informatie is de basis voor de waardering genoemd in artikel 4:

 1.De waarde, bedoeld in artikel 17, tweede lid, van de wet, wordt bepaald voor

a. woningen:

door middel van een methode van systematische vergelijking met woningen waarvan 
marktgegevens beschikbaar zijn;.

b. niet-woningen:

door middel van een methode van kapitalisatie van de bruto huur, door middel van 
een methode van vergelijking als bedoeld onder a, dan wel door middel van een 
discounted-cash-flow methode.

De woningen/niet-woningen moeten dus op een systematische wijze vergeleken worden om 
tot een juiste waardering te komen. Om dat te realiseren moet voldaan worden aan artikel 
17 lid 2 van de wet WOZ:

“De waarde wordt bepaald op de waarde die aan de onroerende zaak dient te worden 
toegekend, indien de volle en onbezwaarde eigendom daarvan zou kunnen worden 
overgedragen en de verkrijger de zaak in de staat waarin die zich bevindt, onmiddellijk en in 
volle omvang in gebruik zou kunnen nemen.”

Alle woningen/niet-woningen worden voor de waardering in dezelfde “positie” gebracht (“de 
volle en onbezwaarde eigendom daarvan zou kunnen worden overgedragen… etc”) om een 
eenduidige en systematische waardering mogelijk te maken. Het bedrag ad € 600.000 
vermeld in de Huisvestingsverordening is dus geen grondslag voor de waardering van een 
object, in tegenstelling dus tot de gerealiseerde verkopen (marktgegevens).

Vraag 3 Waarom staan de budgetten t.b.v. de herinrichting van de Kogerstraat, aanleg Rotonde 
Westenweg/Pontweg en Lieuwstraat niet op de lijst overhevelingen? 

Antwoord Dit zijn toegekende kredieten, die hoeven niet op de lijst van overhevelingen vermeld te 
worden.
Een krediet is een eenmalig budget, beschikbaar gesteld door de raad, ter financiering van 
een investering. Investeringen worden geactiveerd en genereren kapitaallasten.
Een projectbudget wordt ook eenmalig ter beschikking gesteld maar er wordt niet over 
afgeschreven. De uitvoering van een project kan meerdere jaren duren en staat om die reden 
in de lijst met overhevelingen.

Vraag 4 Waarom wordt de bestelauto plantsoenen geen elektrische auto? 
Antwoord De vraag verwijst naar de geplande aanschaf van een nieuwe plantsoenauto in 2023. In 2020 

krijgt het college een voorstel voor het verduurzamen van het wagenbestand van 
gemeentewerken. En de daarmee gemoeide investeringen. Naast het elektrificeren zullen we 
daarbij ook kijken naar het op korte termijn overstappen naar schonere brandstof en de 
mogelijkheden van H2.
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